
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Ny leder for Samarbeid mot svart økonomi 

 

Regine Hatleskog Vastvedt er ny leder for SMSØ. Ledervervet ligger til 

divisjonsdirektør i Brukerdialog i Skatteetaten.  

 

 
1) Svart arbeid i privatmarkedet – lansering av ny undersøkelse  

 

Årets undersøkelse om svart arbeid i forbrukermarkedet ble gjennomført av 

Verian. Mathilde Horvei og Erlend Espedal fra Verian la fram resultatene. 

Deres presentasjon er vedlagt referatet. 

 

En fullstedig versjon av undersøkelsen og et sammendrag av resultatene 

ligger på SMSØs nettside: 

https://www.samarbeidmotsvartokonomi.no/det-er-fortsatt-fa-som-

handler-svart-med-apne-oyne/  

 

 
2) Arendalsuka 2024 Evaluering  

 

Karl Børre Reite la frem en kort evaluering. 

 

Det er en god utvikling i kvaliteten på våre egne programposter. Både Den 

Store Skattejakten for barn og seminaret for ungdom holdt god kvalitet. 

Hovedarrangementet «Svarte natta» var betydelig bedre enn på flere år. 

 

Forbedringspunkt:  

• Invitere noen viktige gjester.  

Emne Samarbeid mot svart økonomi 
Møtedato og tid Mandag 26. august 13:00 – 15:00 
Sted NHO 
Til stede Regine, Skatteetaten 

Erik Nilsen, Skatteetaten 
Trude Tinnlund, LO 
Anne Louise Aartun Bye, NHO 
Kjetil Tvedt, NHO/BNL 
Morten, Virke  
Hedvig Bjørgum, Unio 
Per Skau, LO/Fellesforbundet 

Forfall Tanja Huse-Fagerlie, KS  
Lin Andrea Gulbrandsen, YS  
Joachim Espe,  LO/Fellesforbundet 

Møteleder Regine Hatleskog Vastvedt 
Referent Sekretariatet 

https://www.samarbeidmotsvartokonomi.no/det-er-fortsatt-fa-som-handler-svart-med-apne-oyne/
https://www.samarbeidmotsvartokonomi.no/det-er-fortsatt-fa-som-handler-svart-med-apne-oyne/


 
 
 

 
 
 
 

• Viktig å gjenbruke streamen.  

• Hvordan jobbe med temaet videre? Vi bør holde i det – viktig at 

partene er litt på i forhold til departementene. Da kreves det at man 

er litt framme i skoa. Hva er de viktigste punktene (erik) det må VI si 

noe om.  

• Smart å spørre folk i oktober for å sette et tema i spill. Erik:  

• Neste møte – hva er utfordringsbildet? Hva vil vi oppnå med det?  

 

Deltakelse på Arendalsuka handler litt om tema, om det er spisset, om man 

tilfører ny kunnskap. Generelt så er det ikke det. Trenger å komme med et 

spisset tema på neste møte før jul, og så ta en avgjørelse på det. Neste år er 

det valg! Noe som tenner på valg? I løpet av høsten skal partiene opp med 

sine partiprogram, de skal vedtas til våren. Kan vi finne noe der? 

 

Ha en prosess frem til novembermøtet – og legge frem 3 spissede forslag – 

og avgjøre vår deltagelse da. 

 

 

3) Årskonferansen 

 

Årskonferansen holdes 29. oktober 2024 fra kl. 09.30 til kl. 18.00 

(minglemat fra kl. 17.00) på Radisson Blu hotel Gardermoen.  

Utkast til programmet ble lagt frem.  

 

Forslag til tema er: 

-digitale lommebøker mv 

-forbrukerundersøkelsen 

-erfaringsdeling fra regionene 

-offentlig innkjøp 

-a-krimsamarbeid Innlandet 

-innspill fra de sentrale partene 

 

Tilbakemeldinger under møtet:  

▪ Viktig å spisse punktene.  

Også viktig å kunne gi noe direkte retning fra hovedstyret, ikke bare fra 

en og en part – men fra hovedstyret samlet.  

Være tydelig på hva vi vil ha ut av det. 

▪ Må bli en arena der utvalgene også kan si noe.  Slå sammen «fra sentralt» 

til ett punkt. Forbrukerundersøkelsen kan kuttes ned til 15-20 min. 

▪ Vil ha faglig innspill. Erfaringsdeling må være noe BRA.  

Key takeaways for sitt eget arbeid er fryktelig viktig! Digitale 



 
 
 

 
 
 
 

lommebøker er litt langt fram (men bra), men de må OGSÅ få noe om 

hvordan man skal jobbe de neste 1-2-3 årene. 

▪ Off innkjøp – NoU’en er på høring. Anne C kan evt. knytte det litt inn mot 

NoU’en. Vil off. innkjøp være relevant for alle? Off. innkjøp kan være et 

godt tema for de regionale, men det må da vinkles slik at de faktisk kan 

bruke det 

▪ BNL: Vi kan si noe om startBank. 
 

Bente Randi takket for gode innspill, agendaen justeres i størst mulig grad 

etter innspillene, og i samarbeid med foreleserne. Agenda sendes ut 

samtidig med invitasjon og påmeldingsløsning.     

 

Det har blitt gjennomført forskjellige aktiviteter i Innlandet og Trøndelag, 

flere interne konferanser i enkelte organisasjoner, og tre konferanser innen 

a-krim og bygg/transport. Erfaring fra noen av disse aktivitetene kan deles 

på årskonferansen.  

 

 

4) Kontroll av fastleger og grunnlagsdata 

 

Erik Nilsen presenterte temaet på bakgrunn av denne saken: 

https://www.dn.no/kriminalitet/erik-

nilsen/skatteetaten/skattekrim/skatteetaten-fastleger-unnlot-a-oppgi-162-

millioner-kroner-i-inntekter/2-1-1692043 . 

  

For veldig mange utbetalinger fra det offentlige er ikke ofte ikke 

rapporteringsplikt, og beløpene må oppgis av den enkelte på 

skattemeldingen.  

 

Det bør være rapporteringsplikt på offentlige utbetalinger, og man har sett 

på hvordan dette kan inkluderes i skattemeldingen for næringsdrivende. 

Ikke bare fra HELFO, men også utbetalinger fra andre instanser.  

 

Budsjetteier ser innkjøpene – og ikke innkjøperne. De som har juridisk 

kompetanse på offentlige anskaffelser, blir trolig ikke involvert. Det er som 

oftest helse- og sosial i kommunene som inngår disse avtalene, og ikke 

innkjøpsmiljøene.  

 

5) Strategi og handlingsplan 

 

Jon Arild Ruud la frem presentasjon med 4 navnealternativer, en kort 

strategi og operative mål.  



 
 
 

 
 
 
 

 

Siden forslagene ble lagt fram i møtet uten forhåndsutsendte 

møtedokumenter, trenger hver organisasjon litt tid for å lande sine 

standpunkt.  

 

Fra LO ble det umiddelbart fremmet et ønske om en tydeligere strategi på å 

«bekjempe» svart økonomi. På Utøya finnes Hegnhuset, slik at ordet 

hegn/hegne allerede er benyttet som navn i «vår sfære». 

 

Etter møtet ble presentasjonen sendt ut sammen med en Forms til alle 

deltagere i hovedstyret. Frist for feedback på navnespørsmålet ble satt til 

16. september kl. 09:00. 

 

6) Møteplan resten av 2024 

 

Årskonferansen 29. oktober 10:00 – 17:30 Radisson Blu Gardermoen 

Styremøte 25. november 09:00 – 11:30 hos KS 

 

 

 

 

 

 

 


